
Referat, BYMIDTEGRUPPEMØDE I SKÆLSKØR 
Hotel Postgaarden, Skælskør 

Onsdag den 10. november 2021 klokken 8:00 - 10:00 
 

 
Deltagere: 
 

 Skælskør Erhvervsforening: Pia Kimer Jakobsen  
 Skælskør Lokalråd: Ole Larsen 
 Skælskær Bevaringsforening: Mette Lund Jørgensen (Afbud) 
 Kunstnerlavet KIT: Mia Hedegaard Jensen (Afbud) Pernille Kirkeskov Hansen 
 Skælskør Kunstforening: Pernille Kirkeskov Hansen 
 Bykontoret: Anne Gudiksen  
 Det Røde Pakhus: Henning Jensen 
 Handicaprådet: Ole Andersen – gik kl. 9 

 
 Steen Olsen (A) (formand) 
 Anders Koefoed (V) 

 
 Natur, Vej og Trafik: Bo Gabe (Afbud) 
 Entreprenørservice: Peter Johansen 
 Plan: Kristine Grue Understrup (referent) 

 
 
Husk at indmelde evt. suppleanter.  
 
 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst ved formanden 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Nyt fra foreninger og råd 
4. Nyt fra Slagelse Kommune, herunder statusbilag 
5. Nyt fra udvalg/byråd 
6. Evaluering 
7. Presse 
8. Andet og eventuelt 

 
 
Bilag: 
 

 Status på højvandssikring 
 Skabelon og ramme til udarbejdelse af bymidtegruppens status på Skælskør Bymidtegruppes ar-

bejde 2018-2021 
 Lokalråd medlemmer 

 
 
 
 
1. Velkomst ved formanden Pernille Kirkeskov Hansen deltog som repræsentant for KIT. 

 
Steen Olsen indledte mødet med at orientere om det ved-
hæftede notat, der gør status på bymidtegruppens arbejde. 
Det er tænkt som et overdragelsesdokument, der beskriver, 
hvad vi har nået, og hvad der er i gang. Notatet planlægges 
videregivet til udvalg og en mulig ny bymidtegruppe. Nota-
tet er kun et udkast, der sættes en ca. 14 dages frist, hvor 
bymidtegruppens medlemmer bedes byde ind. 
 
 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 
 
 

Godkendt.  
 
Kristine Understrup gjorde opmærksom på, at to af de lo-
vede bilag ikke var udsendt. Status på højvandssikring ud-
sendes med referat. Status på udmøntning af tilgængelig-
hedsmidler vil blive redegjort for mundtligt på mødet. 
 



3. Nyt fra foreninger og råd 
Medlemmerne opfordres til evt. at 
fremsende kommentarer og bilag inden 
mødet. 
25 minutter. 
 

Orientering fra de deltagende foreninger og råd, herunder 
opfølgning på emner fra tidligere møder.  
 

 Skælskør Erhvervsforening v. Pia Kimer Jakobsen 

Julen nærmer sig. Erhvervsforeningen har ladet store kasser 
blive stående i bybilledet, da der skal etableres juledekorati-

oner i dem. Der er indkøbt 0,5 km granguirlander. Der vil 
komme et indslag i pressen. Erhvervsforeningen gør lidt 
ekstra ud af udsmykningen i år. 
 
Erhvervsforeningen har hentet tilbud på blomsterkummer og 
sejl. Det bliver dog meget dyrt. I stedet ønsker erhvervsfor-
eningen at starte lidt mere fra grunden. Der planlægges 

workshopforløb der kan opgradere butikker digitalt og ind-
retningsmæssigt. Der arbejdes med at skabe en fælles for-
tælling.  
 
Græskarfestival var en succes på trods af dårligt vejr. Til 
næste år ønskes radius at blive udvidet til lokalområdet. 

Agersø var med i år. Boeslunde, Bisserup, Eggeslevmagle 
m.fl. ønskes medinddraget i det kommende år. 

 
 

 Skælskør Lokalråd v. Ole Larsen 
Velbesøgt generalforsamling. Bestyrelse konstitueret sig. Li-
ste med medlemmer udsendes som bilag. 

 
Filmen ”Solskinsbyen Skælskør” vakte meget interesse. Fil-
men er ny og ville med fordel kunne udbredes. Filmen be-
skriver Skælskør som et godt sted at bo.  
 
Lokalrådet forventer et godt samarbejde med bymidtegrup-
pen og andre. Vi skal arbejde på tværs og støtte hinanden. 

Initiativer skal løftes op. 
 
 

 Skælskør Bevaringsforening v. Mette Lund Jør-
gensen (Afbud) 

 

 
 Kunstnerlavet KIT v. Pernille Kirkeskov Hansen 

Pernille er blevet formand. Meta er udnævnt som seniorkon-
sulent. Pt. ingen næstformand. To nye bestyrelsesmedlem-
mer kommet ind som starter den 24. november. 
 
Bettina Præstholm Højer overtager jobbet som KIT koordi-

nator efter Mia Hedegaard Jensen. Bettina er grafisk uddan-
net og har erfaring med at afholde konferencer og events. 
 
Harboes vænge er solgt – fortsætter som KIT. 
 
Nelly og Lene fra Bruuns Hjørne har haft 20 års jubilæum. 
 

Jan Vinther har afsluttet sin udstilling i sekretariatet. KIT se-
kretariatet vil fortsat blive anvendt til udstillinger. Der kom-
mer en pop-up vinterbutik med bidrag fra de forskellige 

kunstnere i KIT. 
 
Skovvej Art den første lørdag i måneden. Der kommer en 

jule-Skovvej Art. 
 
 

 Skælskør Kunstforening v. Pernille Kirkeskov 
Hansen 

Udstilling med Disneytegner afsluttet. Mange besøg af skole-
klasser. Workshop afholdt. 

 
 



 Bykontoret v. Anne Gudiksen  
Bykontoret indhenter annoncer til ny brochure, så den kan 
finansieres.  
 

Bykontoret har fået tilsagn til underskudsgaranti til Lagune-
stiprojektet. Projektet er i gang. Slagelse Kommune har bi-

draget med 200.000 kr. og givet en underskudsgaranti på 
244.000 kr. 
 
Der kan cykles på noget af Lagunestien. Det vil blive angivet 
på kort, hvor der kan cykles. Der vil blive lavet arbejdsgrup-
per, hvor ideer skal komme. De enkelte lodsejere bliver ind-
draget. 

 
Destination Sjælland har også et projekt i gang med lagune-
stien.  
 
 

 Det Røde Pakhus v. Henning Jensen 

Der er fart på. Ny hjemmeside næsten færdig. Nu kan man 
selv booke pakhuset. Det fungerer godt. Der, hvor der er 

betaling, arbejdes der på at lave egen betalingsportal. Det 
er dyrt at bruge Billetto og lign. Der er mange arrangemen-
ter indtil jul.  
 
Der kan ikke parkeres pt., da der bliver lagt både på hele 

havnen. Der er kun 10 p-pladser tilbage. Pakhuset ønsker, 
at bådene flyttes andetsteds hen, f.eks. til industriområdet.  
 
Pernille Kirkeskov Hansen gav dog udtryk for, at det giver liv 
på havnen, at der ligger både der, og at der bliver arbejdet 
på dem. Der er p-pladser rundt omkring, som kan udnyttes 
bedre. 

 
 

 Handicaprådet v. Ole Andersen 
Proces for udmøntning af tilgængelighedspuljen. Peter Jo-
hansen har sat mand i gang med at finde mulige datoer at 

sætte en gruppe med døve, blinde og andre med handicaps 

sammen for at gå tur og finde ud af, hvor pengene skal bru-
ges.  
 
Badebro og andre træbelægninger bliver meget glat om vin-
teren, når det er vådt. Der er ikke rigtig nogen løsning, men 
alger kan fjernes. Ellers skal der monteres noget på trinene 
og så mistes trælooket. 
 

 

4. Nyt fra Slagelse Kommune,  
herunder statusbilag 
15 minutter. 

Orientering fra administrationen, herunder opfølgning på 
emner fra tidligere møder og bilag 

 
 Natur, Vej og Trafik  

Den nye p-vagtordning har nu rundet 1000 bøder i Slagelse 
Kommune. Ordningen var ønsket af Business Slagelse. Der 
har været nogle udfordringer med den nye ordning. Enten 

skal skilte ændres ellers skal de overholdes. Der arbejdes 
med at indføre en evt. beboerlicens. Det skal sikres, at par-

keringsbåse er ordentligt opstregede, og at skilte er kor-
rekte. Det er et godt tiltag i forhold til Algade, da der holder 
mange beboere, så der ikke er plads til butikkernes kunder.  
 
Bymidtegruppen anbefaler en revision af parkeringsstrate-
gien for Skælskør, og at handicapstrategi tænkes ind. 
 

Arbejdet med at undersøge mulighederne for en cykelsti i 
Algade er så småt ved at blive startet op. 
 



Der er behov for opfyld af sand mellem sten i Algade. Dette 
ønskes udført før julehandel. 
 
 

 Entreprenørservice v. Peter Johansen 
Parkeringspladsen ved Norvejen er ved at blive asfalteret og 

opstribet. 
 
Nytorv trænger til en genopstribning. 
 
Entreprenørservice er ikke kommet helt i mål på biodiversi-
tetsdelen. 
 

Entreprenørservice er i fuld gang med at renovere stier. Ar-
bejder på at finde de bedst mulige metoder. Stier renoveres 
måske i en bredde af 180 cm, men græs og buske langs 
stien gror hurtigt, så stien bliver smallere igen. Puljen til sti-
renoveringer er reduceret fra 2,5 mio. kr. til 1 mio. kr. Må 
prioriteres efter bedste evne. 

 
 

 Plan v. Kristine Understrup 
Der er planlagt et ekstra møde i Miljø-, Plan- og Teknikud-
valget den 24. november, her skal kommuneplan behandles. 
 
Den bevarende lokalplan er blevet udsat så den først kom-

mer op politisk i januar. 
 
Kristine Understrup læste statusnotat ang. højvandssikring 
op. Notatet er vedlagt som bilag. 
 
 
 

 
5. Nyt fra udvalg/byråd 
v. Anders Kofoed og Steen Olsen 
15 minutter. 

Husbåde 
Forespørgsel ang. husbåde var oppe på sidste udvalgsmøde 
i Erhvervs- og Teknikudvalget. Sagen kom ind fra højre. Det 
kommer ikke på tale med husbåde i inderhavn i Korsør og 

Skælskør. Der kan godt kigges videre med projektet f.eks. 

på Agersø og Omø. Udvalget anbefalede at sagen sendes vi-
dere til Miljø-, Plan- og Landdistriktsudvalget. Skælskør By-
midtegruppe bør sende en udtalelse til udvalget. 
 
Bymidtegruppen ønsker ikke husbåde i Skælskør inderhavn. 
 
Ole Larsen gav udtryk for, at det er et problem, at der ikke 

laves en lokalplan for havnen. 
 
Steen Olsen og Ole Larsen var imod husbåde i Skælskør 
Havn.  
 
Øvrige tilstedeværende var ikke afvisende overfor husbåde, 
hvis der kan findes en god løsning. Dog ikke i inderhavnen. 

 
Tømmeordning til bådes septiktanke planlægges udført til 
foråret. 

 
Fredningsbælte i Skælskør Nor er ophævet i år. Der kan fi-
skes i hele havnen. 

 
Skælskør Rådhus 
Administrationen i Slagelse Kommune indstillede på sidste 
møde i Kultur- og Fritidsudvalget at renovering af Skælskør 
Rådhus udskydes. Udvalget kunne ikke tilslutte sig dette. 
Bymidtegruppen anbefales at følge sagen tæt. 
 

 
 



Ung Skælskør 
Drøftelse af ungemiljø Skælskør. Både barakløsning og ud-
vikling af stationsbygning er droppet. Der er ikke et unge-
projekt længere. 

 
Lokalrådet gav udtryk for, at der skal sættes aktiviteter for 

Skælskørs ungdom i gang hurtigst muligt. Bygninger mindre 
relevant. 
 
Anders Kofoed gav udtryk for at han ikke har begravet ideen 
om et ungemiljø i stationsbygningen. Han vil arbejde videre 
med sagen i næste byrådsperiode. 
 

 
 

6. Evaluering 
1 time. 
 
Evaluering af bymidtegruppens sidste 4 
års virke. Hvad er gået godt, og hvad 
vil vi anbefale til en ny bymidtegruppes 
arbejde. 
 
Formanden anbefaler, at sammensæt-
ningen af bymidtegruppen revurderes 
herunder supplerende deltagere fra an-
dre interesseorganisationer og erhverv. 
 
 

Alle bedes forholde sig til det udarbejdede statusnotat for 
Skælskør Bymidtegruppe inden den 22. november 2021 Kri-
stine Understrup og Steen Olsen vil herefter rette notatet til. 
Steen Olsen og Anders Kofoed vil sørge for at statusnotatet 

videreformidles til det kommende byråd og en evt. kom-
mende bymidtegruppe.  

 
Pernille Kirkeskov Hansen gav udtryk for, at der i bymidte-
gruppen har været mange interessante diskussioner. Det 
har været godt med mange forskellige holdninger. God alsi-
dig sammensætning. Det bliver svært, hvis gruppen bliver 

for stor. Mange borgere har stoppet Pernille på gaden og 
bedt hende om at tage ting med til bymidtegruppen. For få 
kender dog til bymidtegruppen. Viden omkring gruppen bør 
udbredes. 
 
Henning Jensen gav udtryk for, at der er sket en hel del. 
Han har dog ikke siddet længe i gruppen og kunne godt 

tænke sig at fortsætte.  
 
Ole Larsen gav udtryk for, at bymidtegruppen er en meget 
magtfuld forsamling, da der både er politisk repræsentation 
og embedsfolk i gruppen. Ole mener dog at magten er brugt 

fornuftigt. Der er gjort mange gode ting. Det bør overvejes, 

hvem der skal sidde i gruppen. Der kan nemt komme for 
meget kunst i. Der er andre grupper, som måske kunne 
blive repræsenteret i bymidtegruppen. Bymidtegruppen har 
opnået gode resultater. Lokalrådet ønsker, at der startes et 
ungeråd op i Skælskør, med en repræsentant i bymidtegrup-
pen. 
 

Anne Gudiksen var glad for den politiske indsigt bymidte-
gruppen gav. Kendskab og indgang til udvalg og medarbej-
dere i kommunen. Bymidtegruppen medvirker til at afhjælpe 
drama i byen. Sammensætningen af gruppen er spændende. 
Anne foreslog, at der blev afholdt flere sparringsmøder. By-
midtegruppen har udviklet sig i perioden på en interessant 
måde. 

 
Pia Kimer Jakobsen gav udtryk for, at der er sket en enorm 
udvikling. Bymidtegruppen giver mulighed for at komme tæt 

på, så man hurtigt kan få bragt noget videre. Der kan også 
nedsættes ting ad hoc f.eks. skiltegruppe. Måske skal de un-
ges stemme også med. Gruppen bør ikke være for stor. Pia 

spurgte ind til de øvrige bymidtegrupper, om Skælskør 
kunne blive inspireret af, hvordan man gør i de andre grup-
per. 
 
Anders Kofoed sidder også med i Korsør Bymidtegruppe. Der 
er et enormt engagement i Skælskør, som bør belønnes. 3-
2-1 modellen fungerer ikke. Anders gav udtryk for, at det 

har været rigtig nyttigt, at sidde med lokal viden fra bymid-
tegruppen, når man sidder i udvalg. Godt at være klædt på 



med argumenter for hvad, der skal prioriteres. Helst lokale 
politikere i bymidtegrupperne. 
 
Efter konstituering af byråd nedsættes repræsentanter. By-

midtegruppen ser gerne lokale politikere i gruppen. 
 

Det har været forsøgt at invitere andre med i bymidtegrup-
pen, men nogle har sagt fra. Man kan også invitere folk ind, 
hvor det giver mening. Fx sejlklubben og Ungerådet – få 
dem med, når det giver mening. 
 
Steen Olsen gav udtryk for, at vi har været gode sammen. 
Vi må ikke blive selvfede. Vi har haft indflydelse politisk på 

godt og ondt. Det har givet værdi og mening, at vi har 
skruet op for at være politiske. Steen er i tvivl om, det bør 
hedde en bymidtegruppe. I København hedder det bydels-
råd. Her har de større beføjelser og større budget. Politisk 
tillid til at give gruppe større beføjelser, heriblandt det politi-
ske. 

 
Steen Olsen anbefaler, at bymidtegruppen indstiller, at vi får 

en ungerepræsentant med. Det er vigtigt at de unge kom-
mer med i arbejdet. Ældresagen ønsker også en repræsen-
tant. Vigtigt for bosætning og udvikling, at der er en ejen-
domsmægler med. Meget mangfoldig, spændende sammen-
sætning. God dynamik og energi. Tak. Det er også lykkedes 

at samarbejde. 
 
Idéen om at få en ejendomsmægler med i bymidtegruppen 
blev drøftet. Det blev nævnt, at en ejendomsmægler har fin-
geren på pulsen og kan sælge byen. Ejendomsmægler skal 
sælge Skælskør langt ud over Slagelses grænser. Der er en 
udfordring i ikke at favorisere nogen. 

 
Det blev nævnt, at kunst og kultur bærer Skælskør, og bør 
være godt repræsenteret i bymidtegruppen. 
 
 

 
7. Presse 
 

Anders Kofoed og Steen Olsen vil nok lave et indslag i pres-
sen, som afslutning på bymidtegruppen og replik til budget. 
 
 
 

8. Andet og eventuelt 
 
 
 

 
 

 

 


